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JOSEP M. FÁ,BREGAS I Psiquiatre. Fundador del projecte CITA
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Com funcîona aquest trocta'
mentd distùncÍa?

Teníem, a la clínica, un Pro-
blema important de segui-

ment del pacient. Pels ma-

lalts que estaven llunY era un

problema acudir a les visites

-el desplaçament, el temPs,

els diners- i també Per no-

saltres -no podíem enviar

receptes i Perdíem molt con-

tacte personal amb els Paci-
ents- per la qual cosa vam

començar a utilitzar l'SþPe.
Ara aquesta Pràctica s'està

estenent, tambe Per altres

especialitats mèdiques. Cl-

TA és una empresa Paral'le-
la que es va dedicar a Posar
a l'abast dels professionals

aquesta eina.

No cal un trøctøment PresencÍal?
Cada cop la tecnologia permet un control del su-

cre, la diabetls, o qualsevol indicador fisic via on-

line.
t fomenta lo privocitøt..

Que en casos de malalties mentals és molt re-

comanable. Una sala d'espera psiquàtrica con-

correguda és, com a mínim, incòmoda. Com les

consultes de metges especialistes en disfuncions

sexuals.

Hí ha un proiecte pettractorTDA4 inlañtí|.

Una joguina -un dinousaure- amb uns sensors

que mesuren l'atenció del nen, els -estímuls...

pot semblar ciència ficció, però en els darrers 10

anys, la robòtica ha fet un salt exponencial. És el

present.

Una sala d'espera Psiquiàtrica
plena és incòmoda, com

la dels especialistes en

disfuncions sexuals

"La tecnologia Permet un
seguiment 'online' del Pacient

molt àgil tamté Pel metge"
El 1981 Fábregasn fundar
el Centre dillwestigació i
Tractament de les Addic'
cions (CITA) a Barcelona,
amb l'objectiu de desenvo'
lupar un model de comu-
nitat tenpèutica Profes'
sional. Aquest Psiqu¡atre
ploner aposta Per una

tecnologia que ens uneixi.
Després de detectar en els

paclents que donar conti-
nuitat a lesteràPies es con'
veÊia en un problema, la

seva solució és continuar
el.tnctament en qualse-

vol lloc i espai mitiançant
aquesta plataforma que
permet els proftssionals
oferir els seus serueis on-
line als seus pac¡ents.

Després d exercÍr o París Î Nova York' lundo CITA

o Borcelona, Per què?

Jo treballava, elt974, en urgències psiquiatres' A

Barcelona arribaven els vaixells de la Sisena Flota

nord-americana, a vegades amb problemes d'in-

toxicacions per anfetamines o heroTna. A Barce-

lona això no s'estudiava. Jo era un metge jove, de

cabells llargs (somriu) i els vaig atendre' Sa¡i!èt

riament, vaig aprendre'n molt i vaig formar-me

viatjant.
Vø ser un claríssÍm Pioner.
Ho podríem dir així. Vam obrir una clínica psiquia-

trica quan no hi havia precedents i vam introduir

les noves tecnologies per millorar la relació met-

ge-pacient.


